

Van: ETUI <jrotty@etui.org>
Verzonden: dinsdag 1 juli 2014 10:52
Aan: Nieuwsarchief
Onderwerp: Hesamail - June 2014

If this message doesn't appear for you properly, please [click here](#)

Hesamail

no 114 - June 2014

Hesamail keeps you regularly updated on the ETUI's activities in the field of health and safety at work, and delivers information on European and international occupational health and safety issues direct to your desktop.

> Version française plus bas

etui.

etui news

Workplace chemicals: ETUI puts RISCTOX database online



The ETUI has joined with the Spanish Trade Union Institute ISTAS to develop the RISCTOX chemicals database. Workers can now access data cards through the ETUI website on 100,000-odd chemicals, many thousands of which can cause cancer, allergies, disrupt the hormonal system or put the reproductive system at risk. [Read more](#)

european news

A policy wasteland: the strategic framework on health and safety at work 2014-2020

European Social Affairs Commissioner László Andor put forward a Communication – the "Strategic Framework on Health and Safety at Work" - on 6 June 2014. It sets the seal on the policy followed by the two Barroso Commissions since 2004, but veers away from the aim of levelling-up working conditions in the European Union. [Read more](#)

45% of EU citizens aged over 50 would like to reduce their working time



On 15 June, the European Foundation for the Improvement of Living and Working Conditions (Eurofound) released a Policy Brief on ageing workers and their expectations in relation to working time organization. 45% of EU28 workers aged over 50 would prefer to work less, compared with 11% who would like to work more. [Read more](#)

French Health Agency warns against nanomaterials

The effects of nanomaterials on humans are unknown, due to the lack of studies on the subject, warns the French Agency for Food, Environmental and Occupational Health and Safety, ANSES. In mid-May, the organization published a report reviewing the available literature on the health and environmental impacts of manufactured nanomaterials. It recommends the European Union to step up its legislative framework. [Read more](#)

Cleaning: French unions win rollback of outsource abuses

French hotel group Louvre Hotels (Campanile, Kyriad, Golden Tulip, etc.) and the CGT and CFTC unions signed a charter on 14 May to give chambermaids better working conditions. It requires subcontractors to install time clocks and give employees a weekly statement of hours worked. [Read more](#)

hesamail fr

Le Hesamail a pour objectif de vous informer régulièrement sur les activités de l'Institut syndical européen (ETUI) et sur l'actualité européenne et internationale dans le domaine de la santé et de la sécurité au travail.

nouvelles de l'etui

Produits chimiques au travail : l'ETUI met en ligne la base de données Risctox



L'ETUI a développé avec l'institut syndical espagnol Istan la base de données Risctox sur les produits chimiques. Via le site web de l'ETUI, les travailleurs ont désormais accès à des fiches d'information sur quelque 100.000 substances chimiques, parmi lesquelles plusieurs milliers de substances pouvant provoquer des cancers, des allergies, des perturbations du système hormonal ou des risques pour le système reproductif. [En savoir plus](#)

nouvelles européennes

Une politique à l'abandon : le cadre stratégique pour la santé et la sécurité au travail 2014-2020

Le 6 juin 2014, Lászlo Andor, commissaire européen aux affaires sociales, a présenté une communication présentant un "cadre stratégique pour la santé et la sécurité au travail". Le document entérine la politique suivie par les deux Commissions Barroso depuis 2004. Il s'écarte de l'objectif d'harmonisation dans le progrès des conditions de travail dans l'Union européenne. [En savoir plus](#)

45 % des citoyens de l'UE âgés de plus de 50 ans voudraient réduire leur temps de travail



Le 15 juin, la Fondation européenne pour l'amélioration des conditions de vie et de travail (Eurofound) a diffusé une note d'orientation sur les travailleurs âgés et leurs attentes par rapport à l'organisation du temps de travail. 45 % des travailleurs de l'UE âgés de plus de 50 ans préféreraient travailler moins, contre 11 % qui voudraient travailler plus. [En savoir plus](#)

L'agence française de sécurité sanitaire met en garde contre les nanomatériaux

Les effets des nanomatériaux sur les humains restent méconnus du fait du manque d'études sur le sujet, avertit l'Agence nationale de sécurité sanitaire de l'alimentation, de l'environnement et du travail (Anses). Mi-mai, l'organisation française

a publié un rapport qui passe en revue la littérature scientifique disponible sur les impacts sanitaires et environnementaux des nanomatériaux manufacturés. Elle recommande à l'Union européenne de renforcer son cadre législatif. [En savoir plus](#)

Nettoyage : la mobilisation de syndicats français fait reculer les abus liés à la sous-traitance

Le groupe hôtelier français Louvre Hotels (Campanile, Kyriad, Golden Tulip, etc.) et les syndicats CGT et CFTC ont signé le 14 mai dernier une charte qui devrait améliorer les conditions de travail des femmes de chambre. Elle impose aux sous-traitants l'installation de pointeuses et la remise aux salariés d'un relevé hebdomadaire des heures effectuées. [En savoir plus](#)

The European Trade Union Institute (ETUI) provides expertise to the European Trade Union Confederation in order to inform the political debate and social dialogue. Its aim is to promote a quality work environment in all sectors throughout Europe.

To be kept up to date on all ETUI activities, [subscribe to the monthly e-newsletter etui.News](#).

The ETUI is financially supported by the European Community. The European Community is not responsible for any use of the information contained in this publication.

ETUI, aisbl 0418.812.841 / Bd du Roi Albert II, 5 / 1210 Brussels / Belgium

To unsubscribe from our message, please [click here](#)



Carbon neutral message.